



# تحليل السائل المنوي

## إعداد المريض قسم المختبر



1. الامتناع عن الجماع أو الاستمناء لمدة من ٢ إلى ٧ أيام.
2. إنتاج عينة بالاستمناء بدون استخدام مواد التشديم الاصطناعية أو الواقي الذكري لأنه يحتوي على مادة تقتل الحيوانات المنوية.
3. ويمكن استخدام مرصاض المركز
4. جمع العينة في حاوية نظيفة واسعة الفم
5. من المهم أن يتم جمع كل العينة و إن لم يتم ذلك فيجب إخطار المختبر
6. أحضر العينة إلى المختبر في غضون ٣٠ دقيقة من جمعها يمكنك استعمال حمام المركز للحصول علي العينة
7. تأكد أن اسمك و التاريخ ووقت جمع العينة مسجل عليها. إيق العينة دافئة
8. أحضر العينة إلى المختبر قبل الساعة ٢ بعد الظهر أيام السبت إلى الأربعاء وقبل الساعة ١٢ ظهراً يوم الخميس

# Semen Analysis

Patient Preparation

## Laboratory Department



1. Refrain from sexual intercourse or masturbation for 2 to 7 days.
2. Produce the sample by masturbation without artificial lubricants. Do not use a condom, as it contains spermicidal agents.
3. Collect the sample into the clean, wide mouth container supplied. You could use toilets here in the center.
4. It is important that the whole ejaculate is collected. If not, the specimen should be labeled as incomplete.
5. You could use the restroom of the center to obtain the sample.
6. Bring the sample to Laboratory within 30 minutes of collection, and keep it warm.
7. Label the specimen with name, date, and time of the collection.
8. Bring the sample to the lab before 2 pm Saturday to Wednesday and before 12 pm on Thursday, for processing and evaluation